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باشگاه پرسپولیس این روزها در شرایط خاص مالی قرار گرفته و بدهکاری های مختلف 

و البته عدم درآمدزایی توسط مدیران باشگاه باعث شده وضعیت این باشگاه بغرنج 

شود. برخی مدعی شده اند عدم واریز مبالغی ازسوی کارگزار به باشگاه پرسپولیس، 

باعث شـــده مدیران نتوانند به وعده های خود درقبال طلبکاران عمل کنند و حتی 

نفراتی از باشگاه اعلام کرده اند تا زمانی که کارگزار به حساب باشگاه پولی واریز نکند 

نمی توانند بدهی های خود را پرداخت کنند. در این خصوص مسئولان آتیه داده پرداز 

به عنوان کارگزار برند باشـــگاه پرســـپولیس درباره اتفاقاتی که در این مدت افتاده 

توضیحاتی به »فرهیختگان« ارائه کرده اند که در ادامه می خوانید.

 منابعي كه باشگاه مي تواند از طريق كارگزار درآمدزايي كند 

کارگزاری برند، مفهوم متفاوتی از اسپانسری است. در موضوع اسپانسری، درازای 

اشغال فضای تبلیغاتی روی پیراهن یا سایر فضاهای فیزیکی مبلغی به باشگاه پرداخت 

می شود اما موضوع کارگزاری برند مفهوم دیگری است، به این معنی که کارگزار برند 

با اتکا بر توانمندی فنی و تجاری و سرمایه گذاری در حوزه زیرساخت و بازاریابی باید 

توانایی لازم را جهت ارائه خدمات به انبوه هواداران ایجاد کند. با توجه به هدف این 

قرارداد که رسیدن به یک مدل همکاری مطابق استانداردهای بین المللی است و با 

توجه به اینکه مدل های سنتی درآمدی باشگاه ها، ازجمله سامانه های هواداری که با 

پیامک عضوگیری می کردند و به دلیل توقف خدمات ارزش افزوده و تغییر فرآیندهای 

جلب و جذب هواداران به ایستگاه آخر دوره عمر خود رسیده و تعامل هوادار با باشگاه 

یک سویه بود و هوادار هیچ خدمتی را دریافت نمی کرد، ایجاد بسترهای نوین درآمدی 

در حوزه های آنلاین و آفلاین در دســـتورکار قرار گرفت که برای رسیدن به این مهم، 

آتیه داده پرداز با ایجاد زیرساخت فنی لازم و جذب نیروی انسانی متخصص و تخصیص 

و تجهیز فضای اداری تیم بزرگی را برای این هدف بزرگ شکل داد. مفهوم اصلی که 

در این قرارداد دنبال می شود این است که یک هوادار پرسپولیس بتواند روزانه تمام 

خدمات مورد نیاز خود را دریافت کند و در پرداختن به این مفهوم شـــیوه زندگی در 

قالب هواداری تعریف و دنبال شود. 

این خدمات باید در تمام درگاه های آنلاین اعم از وبسایت، اپلیکیشن و شبکه های 

اجتماعی تحت اختیار باشگاه اطلاع رسانی و قابل دسترس و ارائه باشد. خدماتی 

مثل تمامی خدمات اپراتوری اعم از خرید شـــارژ و بســـته های اینترنت، خدمات 

بانکی اعم از انتقال وجه و پرداخت و استعلام موجودی و... و خدمات گردشگری 

و مســـافرتی اعم از خرید بلیت و رزرو هتل و...، خدمات فروشگاهی اعم از خرید 

کالاهای مصرفی و دیجیتال و هرنوع کالای قابل  ارائه، ارائه خدمات ســـرگرمی و 

چندرسانه ای ازجمله پخش فیلم و سریال و بازی و سرگرمی، ارائه خدماتی ازقبیل 

بیمه و خدمات شهری، شبکه تخفیف و باشگاه مشتریان و ده ها خدمت دیگر که 

قابل ارائه به هواداران است.

درحال حاضر بخشی از خدمات اپراتوری، خدمات هواداری و ارائه رایگان )تا اطلاع 

ثانوی( فیلم و سریال و پیش بینی مسابقات در اپلیکیشن پیاده سازی شده و توسعه 

و پیاده سازی درگاه های فروشگاه و خدمات گردشگری و بیمه نیز صورت پذیرفته و 

پیاده سازی شده است و به زودی در دسترس قرار خواهد گرفت. همچنین بسته های 

هواداری مبتنی بر شـــبکه تخفیف و باشگاه مشتریان نیز در حال توسعه است که 

هواداران از طریق آن می توانند به شبکه پذیرندگان دسترسی یافته و از تخفیف ها و 

امکانات پذیرندگان استفاده کنند.

همچنین در حوزه آفلاین درصورتی که تأمین کالا و کیت ورزشـــی اصل و هواداری 

به موقع از طریق اسپانسر ورزشی باشگاه تأمین می شود، ایجاد فن شاپ اختصاصی 

پرســـپولیس در تهران و برخی شـــهرهای بزرگ در دستورکار اســـت که از طریق 

سرمایه گذاری مستقیم آتیه داده پرداز و توسعه مدل فرانچایزینگ و اعطای نمایندگی 

اجرا خواهد شد.

همچنین با توجه به اینکه همه کســـب وکارها با هر اندازه ای باید از پتانســـیل برند 

پرسپولیس برای توسعه کسب وکار خود بهره مند شوند برنامه هایی در دستورکار است 

تا بتوان از طریق ایجاد شبکه پذیرندگان و کسب وکارهای پرسپولیسی بسته هایی را 

در بازه های زمانی فصلی یا سالانه در اختیار کسب وکارهای کوچک قرار داد که شرح 

آن در این مقال نمی گنجد.

 طرح های آینده

درخصوص تولید محصول اختصاصی نیز درصورت جلب مشارکت تولیدکنندگان 

طرح هایی قابل اجرا خواهد بود که به زودی برای این منظور با هماهنگی باشـــگاه 

فراخوان خواهیم داشـــت. توسعه چنین کسب وکاری بسیار سخت و طاقت فرسا و 

زمان بر است و مشارکت زیادی را ازسوی تمام ارکان باشگاه، بازیکنان، کادر مدیریتی، 

رسانه ها و هوادران می طلبد. همچنین توسعه اپلیکیشن برای ارائه به بازار آن هم برای 

سرویس دهی به انبوهی از هواداران در مقایس بزرگ، به صورت شبانه روزی و کمتر از 

دوماه صورت گرفت و درحال حاضر تمرکز روی بخش هایی است که بتوان به سرعت 

بازدهی مالی را برای باشگاه ایجاد کند.

خالی از لطف نیســـت که به تولید محتوا برای اپلیکیشـــن و شبکه های اجتماعی 

نیز در این قرارداد توجه کرد که به عهده شـــرکت آتیه داده پرداز قرار گرفت و با صرف 

هزینه های زیاد و عشق و علاقه کارکنان به پرسپولیس، خوشبختانه از زمان شروع 

قرارداد تاکنون نزدیک به 800 هزار عضو جدید در شبکه اینستاگرام اضافه شده اند 

و درصورت مطلوب بودن شـــرایط، به زودی با همکاری ایرانسل و رفع موانع حقوقی 

تلویزیون پرسپولیس نیز احیا خواهد شد.

 ميزان استقبال هواداران از اپليكيشن 

به رغم هجمه های زیادی که هنگام تغییر مدیریت باشگاه ازسوی برخی شبکه های 

اجتماعی و رسانه ها علیه قرارداد و باشگاه ایجاد شد که منجر به لغو نصب و آسیب 

رساندن به سرمایه های پرسپولیس شد اما درحال حاضر حدود 300 هزار نصب صورت 

گرفته که 70 درصد آن فرآیند ثبت نام را نیز طی کرده اند. پیش بینی می شد درصورت 

عدم نشر اطلاعات نادرست مخصوصا در شبکه های اجتماعی و همکاری همه جانبه 

و حمایت معنوی بیشـــتر، فرآیند نصب سرعت بیشتری پیدا می کرد، اگرچه ما در 

این فرآیند حدود 50 هزار لغو نصب داشتیم و دوباره با اعتمادسازی شرایط را فراهم 

کردیم. هدف این است که با شروع به کار سرویس های جدید همزمان کمپین های 

بازاریابی آغاز شود و با همکاری هواداران و کمک بازیکنان پرسپولیس به سرعت از 

مرز دومیلیون نصب عبور کنیم که در این صورت می توان چشـــم انداز روشنی را در 

درآمدزایی باشگاه متصور بود.

 تزریق 25 میلیارد پول به باشگاه

تراکنش مالی رابطه مســـتقیم با ایجاد ســـرویس و اعتمادسازی هواداران دارد. 

هواداران باید بپذیرند که با نصب و اســـتفاده از ســـرویس های پرســـپولیس که 

از طریق درگاه های تازه ایجادشـــده، ارائه می شـــود، کمک شایانی به باشگاه 

خواهند کرد و وارد یک رابطه برد-برد خواهند شـــد؛ اما در حال حاضر از طریق 

فعالیت های کارگزاری حدود 25 میلیارد تومان به باشـــگاه تزریق شده است و 

همچنین از طریق اپلیکیشـــن روزانه حدود 800 تا 1100 تراکنش برای خرید 

شارژ و اینترنت صورت می پذیرد.

 بدهی كارگزار به باشگاه؟

باتوجه به نوع قرارداد که به صورت مشارکتی تنظیم شده است مقرر شده کارگزار با 

سرمایه گذاری خود در حوزه زیرساخت و توسعه فنی و بازاریابی، ابتدا زیرساخت های 

لازم را ایجاد و سپس درصورت درآمدزایی به صورت پلکانی سهم مشخص شده را دریافت 

کند. در مدل مشـــارکتی ایجاد درآمد وابسته به ایجاد ساختار است، به این معنی 

که ابتدا کارگزار برند سرمایه گذاری می کند و سپس بازاریابی و درنهایت درآمدزایی 

صورت می پذیرد. هواداران باید بدانند که این فرآیند زمان بر اســـت و اکنون که وارد 

سومین ماه رونمایی از اپلیکیشن و طرح های تجاری شده ایم، در حال فراهم آوری 

شرایط مطلوب و با کیفیت کار هستیم و هیچ بدهی مالی به باشگاه نداریم و حتی 

در تلاشیم طرح های زودبازده را سریع تر به لحاظ فنی آماده کنیم تا بتوانیم در این 

شرایط سخت مالی و به رغم تعطیلی لیگ و کاهش تب فوتبال، جریان مالی مناسبی 

را با کمک هواداران برای باشگاه ایجاد کنیم.

 اقدامات برای جذب برند و اسپانسر 

اقدامات مرتبط در این خصوص با شـــروع قرارداد آغاز شد و به رغم اینکه قرارداد ما 

تقریبا در انتهای سال با باشگاه نهایی شد، اغلب شرکت های بزرگ بودجه تبلیغاتی 

خود را مصرف کرده بودند یا در انتظار تصویب بودجه برای سال بعد بودند. بنابراین 

یکی از مشکلات این بود که زمان مناسبی برای جذب اسپانسر نبود اما با این حال 

با مذاکرات صورت گرفته و همکاری باشـــگاه یک اسپانسر برای پشت پیراهن عقد 

قرارداد کرد که تا پایان این فصل ادامه خواهد داشت.

مشکل دیگر این بود که به صورت سنتی بسیاری از اسپانسرها تمایل دارند در هر دو 

باشگاه رقیب حضور داشته باشند و همکاری با یکی از باشگاه ها را مساوی با از دست 

دادن طرفداران باشگاه دیگر می دانستند که این نیز مشکلاتی را در مذاکره ایجاد 

می کند. هرچند شرایط اقتصادی و فشار تحریم ها بسیاری از بنگاه های اقتصادی 

را در هزینه بازاریابی و تبلیغات محتاط کرده است اما با تمام این تفاسیر مذاکراتی با 

برخی اسپانسرها و با صرف زمان بسیار صورت پذیرفت که درحال نهایی سازی بود 

اما به دلیل ایراداتی که ازسوی باشگاه مطرح شد و مورد قبول اسپانسر قرار نگرفت، 

این مذاکرات هم به حالت تعلیق درآمد.

 لغو جلسات به کارگزار ربط ندارد

پنجم فروردین جلســـه ای برای 6 فروردین درخواست شد که به دلیل بیماری کرونا 

برگزار نشد و جلسه به 9 فروردین موکول شد که در این تاریخ نیز به دلیل جمع بندی 

گزارش های بخش اقتصادی باشـــگاه، جلسه به بعد از تعطیلات عید موکول شد. 

بعد از تعطیلات جلسه مشترکی با هیأت مدیره باشگاه برگزار شد که در رسانه ها نیز 

منعکس شد. اینکه جلسات توسط کارگزار لغو شد، صحت ندارد.

 

 پيشنهادی بابت فسخ قرارداد نرسیده

شایعه پیشنهاد باشگاه برای لغو قرارداد صحت ندارد. به نظر می رسد جوسازی هایی در 

این خصوص وجود دارد اما چنین پیشنهادی مطرح نشده است و ما با قدرت در حال 

آماده سازی زیرساخت های لازم برای درآمدزایی پایدار هستیم و امیدواریم با حمایت 

وزارت محترم ورزش و جوانان و تمام ارکان باشگاه محترم پرسپولیس، شرایط بهتری 

برای سرعت بخشیدن به فعالیت ها ایجاد شود تا شرکت های دیگر نیز جرأت کنند به 

کمک باشگاه های محبوب بیایند و شرایط باشگاه ها را برای استقلال مالی فراهم کنند.

توضیحات کارگزار برند پرسپولیس به »فرهیختگان« درباره ادعاهای مدیران باشگاه:

به پرسپولیس بدهی نداریم
 ایراداتی که باشگاه گرفت روند جذب اسپانسر را متوقف کرد                                             تاکنون 25 میلیارد تومان به باشگاه تزریق شده است

اخیرا جمعی از پیشکســـوتان قدیمی اســـتقلال با احمد ســـعادتمند، 

مدیرعامل جدید این باشگاه دیدار کردند و همین موضوع بهانه ای شد تا 

دقایقی پای صحبت یکی از آنها که انتقادهای زیادی به وزارت ورزش دارد، 

بنشینیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با محمد نوری را در ادامه می خوانید:

ابتدا درباره پیداشدن سند ثبتی باشگاه تاج که می تواند به زنده شدن 

اموال باشگاه استقلال کمک کند، صحبت کنید.

درهرصورت این اموال تا جایی که می دانم برای مردم است و نباید به املاک و 

دارایی های باشگاه استقلال نگاه شخصی و دولتی داشت. بسیاری از اماکن 

ورزشـــی در تهران مثل مجموعه تنیس باشگاه استقلال یا ورزشگاه دیهیم یا 

حتی اداره کل ورزش استان تهران جزء املاک تاج به شمار می روند.

احتمالا اگر این املاک به اســـتقلال برسد، این تیم حداقل صاحب یک 

زمین تمرین می شود!

درسـت می گوییـد. پرافتخارتریـن تیـم آسـیا یـک زمیـن تمریـن بـرای خـودش 

نـدارد تـا بتوانـد تمریناتـش را در آن برگـزار کنـد. به نظـر مـن بایـد وزارت ورزش 

و دولـت حـق اسـتقلال را بدهنـد. مـن نمی دانـم چـه خصومتی با این باشـگاه 

دارنـد کـه ایـن حقـوق و امـلاک را برنمی گرداننـد. همـه تیم های دنیـا حداقل 

یک زمین تمرین شـخصی برای خود دارند، اما قهرمان دو جام آسـیایی حتی 

یـک زمیـن بـرای خـودش نـدارد و هرسـال بایـد اسـباب و اثاثش روی دوشـش 

باشـد و در تهـران به دنبـال زمیـن بگـردد کـه آن هـم با یک بارندگـی، این زمین 

را هـم می گیرنـد و اجـازه تمریـن روی آن را نمی دهنـد. بایـد اموال باشـگاه تاج 

را در اختیـار اسـتقلال قـرار دهنـد تـا ایـن باشـگاه به صـورت سـاختارمند و بـا 

امکاناتـی کـه دارد دوبـاره قـدرت گرفتـه و بـا وجـود هـواداران و پیشکسـوتانی 

کـه دارد، بـه کارش ادامـه بدهد.

شما هم معتقدید وزارت بین استقلال و پرسپولیس تبعیض قائل می شود؟

بله، من هم از این موضوع گله دارم، چون معتقدم نگاه وزارت ورزش نسبت به 

اســـتقلال نگاه بدی بوده و همیشه در این چند سال به این باشگاه کم لطفی 

کرده است. شما سناریویی که وزارت ورزش برای خراب کردن فتح الله زاده در 

پیش گرفته بود را ببینید که چه کاری با او کردند. حداقل امیدوارم حالا که 

سعادتمند آمده، خودشان پشت او باشند.

به جلسه ای که پیشکسوتان قدیمی استقلال با مدیرعامل جدید 

این باشگاه داشـــتند، برسیم. چه صحبت هایی 

میان شما و سعادتمند مطرح شد؟

جلســـه خـــوب و مثبتـــی را برگـــزار کردیم و 

نقطه نظرات او را کارساز و موثر دیدیم. به نظرم 

مهم ترین حســـن ســـعادتمند این است که به 

پیشکســـوتان بها می دهد و حتی در این 

خصـــوص دغدغه هایی نیـــز دارد و 

چه بسا امکاناتی را که در اختیار 

پیشکسوتان قرار دارد، ازجمله 

اتاقی که در باشـــگاه قرار 

دارد، در شأن آنها ندانسته 

و ما هم یک ســـری موارد و 

خواسته هایمان را در کمیته 

پیشکســـوتان مطرح کردیم که 

البته برخی از آنها ناراحتی ســـعادتمند را در پی داشت. ضمن اینکه او اعلام 

کرد با اختیار تام از وزارت ورزش به استقلال آمده تا بتواند بدون دخالت کسی 

پروژه هایی را که مدنظر دارد، اجرا کند. من در چهره سعادتمند صداقت را دیدم 

و امیدوارم برخلاف مدیران قبلی که حرف هایشان در حد وعده باقی می ماند، 

حداقل او بتواند به وعده هایش عمل کرده و آنها را اجرایی کند.

شـــما از یک جهت نسبت به مواضع وزارت ورزش انتقاد دارید و از سوی 

دیگر به ســـعادتمند که خودش مهره مستقیم وزارت ورزش 

به شـــمار مـــی رود، امیدوارید. این دو مـــورد با هم در 

تناقض نیست؟

درسـت می گویید، اما الان وضعیت اسـتقلال به گونه ای 

است که خود وزارت ورزش هم زیر تیغ قرار دارد، هرچند 

بالاخـره سـال آینـده دوره دوسـتان تمـام می شـود و در 

سـال1۴00 آنهـا هـم بایـد برونـد. بـا این حـال امیـدوارم 

گوشـه ای از این همه ظلم و سـتمی را که در این سـال ها به 

اسـتقلال روا داشـتند، در فرصـت کـم باقی مانده ای که 

هستند، جبران کنند تا حداقل اندکی خاطره 

خـوب از خودشـان در ذهـن اسـتقلالی ها 

باقـی بگذارنـد و این طـور نباشـد کـه آه 

بـرای  و نفریـن طرفـداران اسـتقلال 

همیشـه پشت شـان باشـد. خـدا کنـد 

ایـن ذهنیـت را به وجـود بیاورنـد کـه 

اگـر ایـن همـه ناحقـی و جـور و سـتم 

در حـق اسـتقلال کردنـد، حداقـل 

یـک کار خـوب هـم در روزهـای آخر 

انجـام دادند.

با این وضعیت فکر می کنید حضور سعادتمند در استقلال موثر باشد؟

 به نظرم اگر او زیر پرچم وزارت نباشد و آنچه را هواداران و پیشکسوتان استقلال 

دوســـت دارند، انجام بدهد و به وعده هایش عمـــل کند، می تواند مدیرعامل 

موفقی برای استقلال باشـــد. او باید مراقب قول هایی که به مردم و بازیکنان 

می دهد باشد و نباید مثل مدیران قبلی که فقط وعده دروغین می دادند، عمل 

کـــرده و مثل آنها رفتار کند. به طور مثـــال، فتحی خیلی وعده ووعید داد، اما 

درنهایت بدهی سنگینی بالا آورد و هیچ کس هم نپرسید پول های صیادمنش 

و بازیکنانی که ترانســـفر شدند، چه شد. هرچند علی خطیر هم در این ماجرا 

کم تقصیر نداشت. آنها درخصوص شفر و حتی استراماچونی کارهایی کردند 

که خیانت در حق اســـتقلال بود؛ هم کلی بدهی بالا آوردند و هم مشکلات و 

مصیبت هایشان گریبان مدیران بعدی را گرفت و جالب اینکه آنهایی که خیانت 

می کنند، بعدا پست های بالاتری هم می گیرند که اتفاقا پول های خوبی هم در 

آنجا خوابیده است. البته حتما سیستم و ساختار ناقص و مشکل دار است که 

امثال خطیر ها سر از استقلال درمی آورند. جالب اینکه او روز های اول طوری 

خودش را جلوه می داد که مثلا عاشـــق استقلال است، اما متاسفانه از پشت 

به اســـتقلال خنجر زد و کارهایی انجام داد که بعد از گذشت ماه ها، به تازگی 

اسناد کارهایی که علیه باشگاه کرده، در حال روشدن است.

درباره صحبت های اخیر افشین پیروانی نظری ندارید؟

به نظـر مـن ایشـان بهتـر اسـت از اسـطوره های پرسـپولیس سـخن به میـان 

بیـاورد و کاری بـه امثـال ناصرخـان خدابیامـرز نداشـته باشـد. ضمـن اینکه به 

پرونده هـای بـاز و تخلفاتـش رسـیدگی کنـد و در مسـائل مربـوط بـه اسـتقلال 

دخالـت نکنـد. 10 امتیـاز اختـلاف چیـزی نیسـت، امـا گویـا دو سـتاره ای که 

اسـتقلال روی سـینه اش دارد، بیشـتر از هر چیزی آقایان را می سوزاند، آن هم 

درحالی کـه جلـوی 100هـزار تماشـاگر نتوانسـتند حتـی یک سـتاره بیاورند، 

شـاید هـم لیاقتش را نداشـتند. 

  گفت وگو

نوری در گفت وگو با »فرهیختگان«: دولت چه خصومتی با استقلال دارد که حقش را نمی دهد؟
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